
1 

 

Protokół nr  10/2019 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 24 lipca 2019 r. w godz. 15:30 – 16:30           

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                     

1. Zdzisław Koncewicz          – przewodniczący Komisji  

2. Sławomir Sieczkowski           – wiceprzewodniczący Komisji    

3. Sylwester Cimochowski                                                                      

4. Tadeusz Czerwiecki 

5. Karol Korneluk     

6. Wojciech Pająk 

7. Andrzej Turowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                         

    

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta  

2. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geodezji  

3. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska i Gosp. Kom. 

4. Leszek Andrulewicz – Prezes Przed. Wodociągów i Kanalizacji  

5. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydz. Roz. I Fund. Zewnętrznych 

6. Dariusz Bogdan – Prezes PNT Polska –Wschód Sp. z o.o. 

7. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ 

     

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Koncewicz, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

 

1. Przyjęcie protokołu nr 9/2019 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 19 czerwca 2019 r. 

2. Informacja o działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w roku 2018.  

3. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka                      

z o.o. w 2018 roku. 

4. Informacja z działalności Spółki Park Naukowo –Technologiczny Polska–Wschód                     

w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2018. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pozbawienia drogi kategorii dróg gminnych. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi kategorii dróg 

powiatowych. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stref cen i cen maksymalnych 

obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami na terenie Miasta 

Suwałki.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany nazwy ronda. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy rondu. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy. 
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11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy. 

12. Zaopiniowanie wniosku w sprawie przyjęcia do planu sprzedaży działek stanowiących 

własność Miasta Suwałki. 

13. Zaopiniowanie projektu umowy z Przedsiębiorstwem Budownictwa Ogólnego 

„Budopol-Suwałki” Hajko sp. j. i osobami prywatnymi. 

14. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 9/2019 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 19 czerwca 2019 r. 
 

    Zdzisław Koncewicz  poinformował, że do protokołu 9/2019 posiedzenia Komisji nie       

wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty.  

Radny T. Czerwiecki  poprosił, aby protokoły z komisji były dostarczane nie dłużej niż 

tydzień. Przewodniczący Z. Koncewicz zaproponował termin dwóch tygodni. Radny T. 

Czerwiecki  zgodził się na taki termin. 

Ad pkt. 2 

Informacja o działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w roku 2018.  

– Informacja  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   
 

 Radny W. Pająk zapytał o przelew awaryjny do Zalewu Arkadia. Prezes                                      

L. Andrulewicz, została stworzona koncepcja na realizację projektu na modernizację 

gospodarki  osadowej i renowacja kanalizacji w PWiK. W koncepcji przewidywane są 

zbiorniki retencyjne np. na ul. Grunwaldzkiej przewidywany jest zbiornik posadowiony 

poniżej zwierciadła wody w Zalewie. Po konsultacjach z profesorami z Politechniki 

Rzeszowskiej z autorami koncepcji, którzy stwierdzili, że alternatywą może być  przelew 

awaryjny czyli przelew z sieci kanalizacyjnej deszczowej ze studni umieszczonej  w rondzie 

Zesłańców Sybiru do Zalewu Arkadia. Prawo budowalne  zezwala na odprowadzanie 

nadmiaru wód opadowych do zbiorników z wodą stojącą.  

 Radny K. Korneluk, kiedy planowane jest zakończenie ww. inwestycji? Prezes L. 

Andrulewicz, przelew awaryjny wykonawca wykona w sierpniu.   

Radny Z. Koncewicz jaki jest okres wykonania zbiornika retencyjnego na Osiedlu 

Hańcza? Prezes  L. Andrulewicz, zgodnie z wieloletnim planem inwestycji budowa była 

przewidziana na 3 lata  2019 – 2021. W chwili obecnej przygotowywany jest wniosek                           

o pożyczkę z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  na system odprowadzania wód 

opadowych miast do stu tysięcy mieszkańców. PEWiK spełnia wszystkie warunki do uzyskania 

ww. pożyczki, posiada już projekt, kosztorys, oraz rozpoczętą budowę.  Termin zakończenia 

to koniec bieżącego roku. Radny Z. Koncewicz  jeśli w informacji zostały wymieniona dwa 

nazwiska osób wchodzących w skład Rady Nadzorczej. Prośba na przyszłość o podanie 

nazwisk pozostałych członków Rady Nadzorczej.  

Radny A. Turowski, przybywa mieszkańców i nowych osiedli. Czy miastu nie grozi 

brak wody? Prezes  L. Andrulewicz, odpowiedział, że poziom wód jest bezpieczny.  

Radny T. Czerwiecki, w poprzednich latach zdarzały się sygnały, że okresowo 

występuje niskie ciśnienie wody w blokach. Czy PEWiK planuje zrobić coś w tym kierunku, 

aby nie powtarzały się takie problemy. Prezes  L. Andrulewicz, zostały wykonane pomiary                             

w spółdzielni przy wodomierzach. Spadki ciśnienia nie zostały stwierdzone.   
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Radny W. Pająk,  nawiązał do planów inwestycyjnych PWiKu, zapytał o kwestie 

finansowe (dot. dłużników PEWiKu) i sprawy sądowe.  Prezes  L. Andrulewicz, odbyły się 

dwie rozprawy sądowe ze Spółdzielniami, trzecia pozostaje w toku.  

 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała Informację o działalności Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością                        

w roku 2018.  

 

Ad pkt. 3 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka                      

z o.o. w 2018 roku. 

– Informacja  stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała Informację z działalności Przedsiębiorstwa 

Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka   z o.o. w 2018 roku. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z działalności Spółki Park Naukowo –Technologiczny Polska–Wschód                     

w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2018. 

– Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 

 Radny S. Sieczkowski zacytował zdanie z Informacji, zapytał o wzrost przychodów                      

oraz z jakiej pochodziły działalności i od jakich podmiotów? Prezes D. Bogdan  nowym  

przedsięwzięciem  Parku od 2017 roku jest „Akademia Parku”, są to szkolenia dla 

przedsiębiorców jak również dla samorządu,  Jest to projekt zwiększający przychody spółki, 

oraz realizuje zadania promowania postaw przedsiębiorczości i innowacji oraz 

propagowania wiedzy związanej z rozwojem przedsiębiorczości i prowadzeniem biznesu.                     

W Parku rozwijają się również usługi o charakterze konsultingowym (pisanie biznesplanów), 

usługi doradcze związane np. z uzyskaniem patentu (obsługa prawna, obsługa księgowa). Na 

wynik finansowy miał również wpływ uaktywnienie Centrum Konferencyjnego Parku. Odbyło 

się wiele dużych imprez o charakterze gospodarczym i naukowym. Odbywały się zajęcia dla 

młodzieży nie tylko z Suwałk, również z innych miast np. z Augustowa (zajęcia z robotyki,                      

z ratownictwa medycznego, z przedsiębiorczości, z programowania). 

 Radny K. Korneluk,  w roku 2018 było 18 etatów, a roku bieżącym jest 15 etatów,                                           

a z wypowiedzi wynika, że wzrosła liczba usług świadczonych przez Park. Prezes D. Bogdan, 

jednej osobie skończyła się umowa o pracę na czas określony, z innymi rozwiązano stosunek 

pracy. W roku bieżącym swoją siedzibę w Parku będzie miał Suwalski Ośrodek Doskonalenia 

Nauczycieli, czy były podjęte rozmowy aby wykorzystać infrastrukturę Parku na potrzeby 

Ośrodka. Prezes D. Bogdan, odpowiedział, że w zawartej umowie jest taki zapis o wspólnej 

pracy nad rozwojem innowacyjnego nauczania.  

  

Komisja  pozytywnie zaopiniowała Informację z działalności Spółki Park Naukowo 

–Technologiczny Polska –Wschód   w Suwałkach Sp. z o.o. w roku 2018. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pozbawienia drogi kategorii dróg 

gminnych.  

– Projekt stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   

 

 Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił dwie kolejne uchwały, które są ze sobą powiązane, 

jest to związane z  pozyskaniem środków z funduszu dróg samorządowych. Poinformował, że 
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wpłynęła pozytywna uchwała w tej sprawie z Powiatu Suwalskiego, jak również powinna  

wpłynąć   stosowna  uchwała  z Zarządu Województwa.  

    

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7 radnych    (jednogłośnie)                                                                           

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie pozbawienia drogi 

kategorii dróg gminnych.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

    

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi kategorii dróg 

powiatowych. 

– Projekt stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

 

  

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7 radnych    (jednogłośnie)                                                                           

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi 

kategorii dróg powiatowych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stref cen i cen maksymalnych 

obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami na terenie Miasta Suwałki.  

– Projekt stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   

 

 Prezydent Ł. Kurzyna, przypomniał,  że wpłynęła skarga Prokuratora Regionalnego 

w Białymstoku na uchwałę z 2017 roku, który zaskarżył w całości do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku uchwałę nr XXXI/380/2017 r. Po analizie prawnej i po 

analizie rozstrzygnięć Wojewody został zaproponowany nowy ww. projekt uchwały. Zostały 

wprowadzone stawki cen maksymalnych obowiązujących na terenie Miasta Suwałki.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7 radnych    (jednogłośnie)                                                                           

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie określenia stref 

cen i cen maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami 

na terenie Miasta Suwałki.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany nazwy ronda. 

– Projekt stanowi załącznik nr 11 do protokołu.   
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 Prezydent Ł. Kurzyna, poinformował, że wpłynęła petycja Jerzego Z.                                               

o doprecyzowanie nazwy ronda. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po rozpatrzeniu ww. 

petycji uznała, że należy ją uwzględnić i zapisać pełną nazwę  „NSZZ Solidarność”.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7 radnych    (jednogłośnie)                                                                           

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy 

ronda. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy rondu. 

– Projekt stanowi załącznik nr 13 do protokołu.   

  

 Prezydent Ł. Kurzyna, przypomniał, że radny Jacek Roszkowski zgłosił w ramach 

interpelacji propozycję nadania nazwy rondu „Bohaterów Powstania Sejneńskiego”. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7 radnych    (jednogłośnie)                                                                           

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie nadania nazwy 

rondu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu.   

  

 Prezydent Ł. Kurzyna, przedstawił dwa kolejne projekty uchwał, w sprawie nadania 

nowych nazw ulic w rejonie ulicy Zastawie.  Nazwy są spójne z nazewnictwem ulic na tym 

osiedlu. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7  radnych  (jednogłośnie)                                                                             

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu.   
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Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7  radnych  (jednogłośnie)                                                                             

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy 

ulicy. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie wniosku w sprawie przyjęcia do planu sprzedaży działek stanowiących 

własność Miasta Suwałki. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 19 do protokołu.   

 

Prezydent Ł. Kurzyna, wniosek dotyczy zamiany gruntów, jest to zamiana wartościowa, gdzie 

Spółdzielnia musi dopłacić Miastu różnicę wartości.  

 

Głosowanie nad projektem wniosku:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7  radnych  (jednogłośnie)                                                                             

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie przyjęcia do planu 

sprzedaży działek stanowiących własność Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu umowy z Przedsiębiorstwem Budownictwa Ogólnego 

„Budopol-Suwałki” Hajko sp. j. i osobami prywatnymi. 

– Umowa stanowi załącznik nr 21 do protokołu.   

 

 Prezydent Ł. Kurzyna,  przedstawił projekt umowy, gdzie Miasto zobowiązało 

Inwestora, aby zaprojektował i wybudował fragment drogi, przebudował fragment ulicy 

Grunwaldzkiej oraz wybudował niezbędne miejsca parkingowe.   

  

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7  radnych  (jednogłośnie)                                                                             

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projektu umowy z Przedsiębiorstwem 

Budownictwa Ogólnego „Budopol-Suwałki” Hajko sp. j. i osobami prywatnymi. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Wolne wnioski.  

 

1. Radny Z. Koncewicz, poinformował o petycji, która wpłynęła do radnego od 

mieszkańców ulic: Nowosądeckiej i ul. Kieleckiej w sprawie budowy zbiornika 

retencyjnego na Osiedlu Hańcza. Prezydent Ł. Kurzyna budowa tego obiektu zostanie 
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ukończona w przyszłym roku. Miejsce, o którym mówią mieszkańcy jest to działka 

miasta przeznaczona pod zabudowę szeregową.  

2. Radny Z. Koncewicz  zapytał o chodnik dla pieszych przy ulicy  Chrobrego. Mieszkacy 

otrzymali pismo, że inwestycja zostanie  zrealizowana w roku bieżącym. Prezydent Ł. 

Kurzyna odpowiedział, że w tym roku ww. inwestycja  nie zostanie  zrealizowana.  

3. Radny A. Turowski zapytał o ulicę Klonową, jak długo będzie rozkopana? Prezes L. 

Andrulewicz odpowiedział, że trwają prace renowacyjne i wymiana kanalizacji. Prace 

powinne  zostać zakończone w miesiącu sierpniu.  

4. Radny S. Sieczkowski zapytał o nowo powstające osiedle  za ogródkami działkowymi. 

Mieszkańcy zgłosili problem z wykonaniem kanalizacji sanitarnej. Prezes L. 

Andrulewicz poinformował, że w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym do roku 2021 

takiej kanalizacji nie ma. Natomiast jest wykonany projekt takiej kanalizacji. 

Prezydent Ł. Kurzyna w  przyszłym roku ww. teren będzie budowany wodociąg i  

uzbrajane zostaną kolejne tereny.  Osiedle na ulicy Lazurowej posiada kanalizację do 

bocznicy kolejowej.  

 

Na tym protokół zakończono.  
 

 

                                                  Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach                  

    

   Zdzisław Koncewicz 

 

 

             Protokół sporządziła:                                                                                                              

Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


